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  محمد احمدی، تهیه کننده 
سینما با اشاره به شراط نامساعد 
حاکم بر سینماها تأکید دارد که 
گیشه سینماها در دوره کرونا هم 
چنین شرایطی را تجربه نکرده بود. 
محمد احمدی در گفت وگو با مهر، 
با اشاره به دریافت پروانه ساخت 
برای فیلم »پلان آخر بازی« به 
کارگردانی پیمان شاه بداغلو گفت: 
چندماه پیش برای دریافت پروانه 
ساخت این پروژه سینمایی اقدام 
کردیم که به تازگی پروانه ساخت 
آن صادر شده است، کارگردانی این 
فیلم توسط پیمان شاه بداغلو انجام 
می شود که از جمله کارگردانان 
فیلم اول به شمار می رود. وی با 
اشاره به اینکه زمان فیلمبرداری 
»پلان آخر بازی« مشخص نیست، 
توضیح داد: همان طور که از اسم 
فیلم می توان حدس زد، این پروژه 
با موضوع سینما درباره یک گروه 
فیلمبرداری است که مشغول کار 
روی یک پروژه سینمایی هستند. 

این تهیه کننده سینما که به عنوان 
شورای صنفی  اعضای  از  یکی 
نمایش نیز فعالیت می کند، درباره 
وضعیت اکران و برنامه شورای 
صنفی در صورت احتمال نمایش 
مسابقات جام جهانی در سینماها 

تاکید کرد: شورا تصمیم هایی را 
در صورت نمایش مسابقات فوتبال 
جام جهانی در سینماها گرفته و در 
صورت تایید نمایش مسابقات این 
تصمیم ها اعلام خواهد شد. وی 
ادامه داد: مساله این است که در 

حال حاضر شرایط اکران فیلم ها در 
سینماها چندان مساعد نیست به 
همین دلیل راهکارهای مختلفی 
از سوی شورا ارائه شده است که 
از آن جمله می توان به این مساله 
اشاره کرد که فیلم هایی که در حال 
حاضر و همزمان با آغاز جام جهانی 
در سینماها اکران شود، هر دو 
هفته از اکران یک هفته حساب 
می شود که این خود می تواند به 
تشویق صاحبان فیلم ها به اکران 
آثار خود کمک کند. احمدی در 
پایان با اشاره به اینکه بی شک 
نمایش مسابقات جام جهانی در 
سینماها می تواند به نفع سالن های 
سینما باشد چرا که مورد استقبال 
مخاطبان قرار می گیرد، گفت: اما 
مساله این است سینما در حال 
حاضر در شرایطی قرار دارد که 
حتی آن را در دوره کرونا نیز تجربه 
نکرده بود و نمی توان پیش بینی 
دقیقی در زمینه اکران فیلم ها 

داشته باشیم. 

»عامه پسند« بیرقی پروانه 
نمایش گرفت

 »شریفی مقدم« 
در »صبحانه ایرانی«

  »جنگ جهانی سوم« 
بازهم جایزه گرفت

 جایزه فیپرشی منتقدان جهانی در جشنواره 
بین المللی فیلم استکلهم به »جنگ جهانی 
سوم« ساخته هومن سیدی اهدا شد. به گزارش 
مهر به نقل از ددلاین، »جنگ جهانی سوم« در 
ادامه موفقیت های خود در عرصه جهانی موفق 
به کسب جایزه فیپرشی از منتقدان جهانی در 
جشنواره فیلم استکهلم ۲۰۲۲ شد. این جایزه 
مستقل از نظر هیات داوران و سیاستگذاران 
جشنواره استکهلم و با نظر منتقدان جهانی 
به این فیلم اهدا شد. جشنواره بین المللی 
فیلم استکهلم اما در راستای حمایت هدفمند 
رویدادهای سینمایی از »عنکبوت مقدس« 
ساخته علی عباسی جایزه اصلی بخش رقابتی 
خود را به آن اهدا و اسب برنز خود را به آن داد. 
عجیب تر اینکه این فستیوال برای بازی مهدی 
بجستانی در نقش یک قاتل سریالی در این فیلم 
وی را به عنوان بهترین بازیگر مرد جشنواره 
برگزید! این جشنواره جایزه بهترین کارگردانی 
را به فرانسیس اوکانر برای »امیلی« اهدا کرد 
و در بخش مستند نیز به فیلم »همه زیبایی 
و خونریزی« ساخته لورا پوتیراس جایزه داد. 
سی وسومین دوره جشنواره فیلم استکهلم از 
۹ تا ۲۰ نوامبر برگزار می شود. فیلم »جنگ 
جهانی سوم« به کارگردانی هومن سیدی که 

نماینده ایران در رقابت اسکار ۲۰۲۳ است.

  ویژه برنامه »رادیوجوان« 
برای جام جهانی 

 »11.۲۲.88«، ویژه برنامه جام جهانی 
رادیوجوان از ۲8 آبان روی آنتن زنده این 
شبکه رفته است. مژده طهرانی، تهیه کننده 
که   »11.۲۲.88« گفت:   »11.۲۲.88«
برگرفته از تعداد نفرات یک تیم، عدد سال و 
موج رادیوجوان است در ایام جام جهانی هر 
شب از ساعت 1۹ الی ۲۰و۳۰ به همراه سه 
کارشناس جوان فوتبال در مورد موضوعات 
روز این رویداد مهم گپ وگفت خواهند کرد 
و به صورت مستقیم با تیم برنامه ساز حاضر 
در قطر به صورت اختصاصی به حواشی حضور 
تیم ملی ایران در مسابقات جام جهانی خواهد 
پرداخت. این تهیه کننده بیان کرد: در این 
برنامه علاوه بر پرداختن به اخبار روز و حواشی 
مختلف  بخش های  در  جام جهانی،  بامزه 
کشورهای اجتماعی- فوتبالی با شاخصه های 
فرهنگی مثل موسیقی، فیلم، بنای تاریخی، 
با  می شوند،  معرفی  و…  سنتی  غذاهای 
ستارگان جام جهانی در دوره های مختلف 

خاطره بازی می کنیم.

»عامه پسند«  سینمایی  فیلم   
که  بیرقی  سهیل  کارگردانی  به 
محصول سال 1۳۹8 است، از سازمان 
سینمایی پروانه نمایش گرفت. سهیل 
بیرقی که اخیرا برای فیلم »بی داد« 
پروانه ساخت گرفته، مجوز نمایش 
فیلم »عامه پسند« را نیز گرفت. این 
فیلم در سی وهشتمین جشنواره فیلم 
فجر رونمایی شد. در »عامه پسند« 
فاطمه معتمدآریا، هوتن شکیبا و 
باران کوثری بازی کرده اند. فیلم های 
»نفرین آرتا« و »هفت بهار نارنج« هم 

پروانه نمتایش گرفتند.

حسن  و  شریفی مقدم  المیرا   
جدیدی  مجری   ۲ اسماعیل پور 
هستند که به ترتیب در دو برنامه 
»صبحانه ایرانی« و »ورزش از نگاه دو« 
به اجرا می پردازند. المیرا شریفی مقدم 
کارشناسی  فارغ التحصیل  گوینده 
ارشد علوم ارتباطات است که ۲۲سال 
سابقه گویندگی خبر را بر عهده دارد. 
برنامه  در  خبر  مجری شبکه  این 
صبحگاهی »صبحانه ایرانی« که حدود 
دو هفته است شنبه تا پنجشنبه روی 
آنتن شبکه دو است به عنوان مجری 
ثابت حضور دارد. همچنین حسن 
اسماعیل پور این شب ها اجرای برنامه 

»ورزش از نگاه دو« را بر عهده دارد.

 اعظم بروجردی:
 تئاتر کشور رو به رشد و توسعه است

 عضو هیات انتخاب متون بخش صحنه ای جشنواره فجر؛ 
کیفیت بالای متون بخش صحنه ای جشنواره چهل ویکم را 
از چالش های هیات بازخوان برای انتخاب آثار راه یافته به 
مرحله بعد عنوان کرد. چندی پیش بخش مسابقه بزرگ 
صحنه ای جشنواره بین المللی تئاترفجر نمایشنامه های 
راه یافته خود را معرفی کرد. بازخوانی و انتخاب این آثار را 
شهرام کرمی، سید حسین فدایی حسین و اعظم بروجردی 
عهده دار بودند که در نهایت ۷۳ اثر را به مرحله بعدی این 
بخش معرفی کردند. اعظم بروجردی گفت: دبیرخانه 
جشنواره حدود ۶۰۰ اثر را به منظور خوانش برای ما ارسال 
کرد تا طبق زمانبندی مشخص ارزیابی و نتایج را اعلام 
کنیم. او افزود: از مجموع این آثار به دلیل کیفیت بالا و رقابت 
نزدیک ما بیش از آمار اعلامی کنونی را جهت شرکت در 
مرحله بعدی جشنواره معرفی کردیم اما محدودیت های 
کمی جشنواره ما را مجبور به غربال مجدد و انتخاب 
بهترین بهترین ها از میان آنها کرد. در ادامه ۷۳ اثر را برای 
اعلام نهایی انتخاب و معرفی کردیم. بروجردی با اشاره به 
شرکت و حضور چهره های مطرح تئاتر کشور در این بخش 
از جشنواره در مورد نگاه نویسندگان به دنیای پیرامون خود 
و جهان بینی آنها در انتخاب موضوع بیان داشت: توجهات 
ویژه نمایشنامه های داوطلب شرکت در این جشنواره به 
مسائل گوناگون به همراه پختگی و پرداخت درست بسیاری 
از آنها نشان می دهد که تئاتر کشور و جشنواره فجر رو به 
رشد و توسعه است. این هنرمند تاکید کرد: سعی کردیم 
در انتخاب آثار، علاوه بر کیفیت آنها مطابق با نیازهای 
هنرمندان و علاقه مندان حرفه ای به تنوع در موضوع هم 
توجه لازم و کافی را داشته باشیم. انتقاد وارده بر برخی آثا به 
زبان نمایشنامه ها باز می گردد. زبان انتخابی دیالوگ نویسی 
برخی آثار زبان ترجمه بود در حالی که زبان و ادبیات فارسی 
به تنهایی توانایی و قابلیت های لازم برای حضور موفق و 
موثر در نمایشنامه را دارد. این آثار با شخصیت پردازی های 
خارجی با حضور در فضا و مکانی غیرایرانی سعی در نگارش 
اثری خارجی و مشابه آثار ترجمه شده داشتند. بروجردی در 
پایان با آرزوی موفقیت برای برگزارکنندگان جشنواره گفت: 
امید است جشنواره چهل ویکم تئاتر فجر به خوبی برگزار 
شود و برگی دیگر از افتخارات تئاتر ایران در تاریخ را رقم 
زند. براساس آمار اعلامی دبیرخانه چهل ویکمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر، هیات انتخاب پس از بررسی ۵8۴ 
متن دریافتی از بخش ارسال مستقیم صحنه ای جشنواره، 
در نهایت ۷۳ متن را انتخاب و برای آماده سازی و بازبینی 
حضوری به دبیرخانه چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر معرفی کردند. چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر به دبیری کوروش زارعی همزمان با ایام جشن های 
پیروزی انقلاب اسلامی ایران در بهمن ماه 1۴۰1 برگزار 

خواهد شد.

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

 دونالد ترامپ:
 دلیلی برای بازگشت به توئیتر نمی بینم

 رئیس جمهور جنجالی سابق ایالات متحده آمریکا 
درست پس از آن که مجوز بازگشتش به توئیتر را دریافت 
کرد، بیان داشت که دلیلی برای بازگشت به این شبکه 
اجتماعی نمی بیند. به گزارش فارس، در حالیکه »ایلان 
ماسک:، مالک توئیتر پس از انجام نظرسنجی از کاربران 
این شبکه اجتماعی، مجوز بازگشت دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور سابق جنجالی ایالات متحده به توئیتر را 
صادر کرد، ترامپ در کنفرانس سالانه ائتلاف یهودیان 
جمهوری خواه در لاس وگاس با بی اهمیت جلوه دادن 
این رویداد گفت: دلیلی برای چنین چیزی نمی بینم. 
بنا بر گزارش خبرگزاری رویترز، ترامپ از طریق پیام 
ویدئویی خود به حاضران که از او پرسیدند که آیا قصد 
بازگشت به توئیتر را دارد، افزود: دلیلی برای این کار 
نمی بینم. گزارش های پیشین حاکی از آن است که ۵۲ 
درصد از کاربران توئیتری در نظرسنجی ایلان ماسک، 
از بازگشت مجدد ترامپ به توئیتر حمایت کردند. پیش 
از این گزارش شده بود که بیش از 1۵ میلیون کاربر 
توئیتری یا همان ۵1.8 درصد از کاربران این شبکه 
اجتماعی خواهان بازگشت ترامپ به توئیتر شده بودند. 
ترامپ به دلیل تحریک به خشونت پس از انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۲ آمریکا، از توئیتر حذف شده 
بود. ماسک در پیامی گفته بود: مردم حرف زده اند. 
ترامپ بازگردانده خواهد شد. رئیس جمهور جنجالی 
ایالات متحده آمریکا در حالی در خصوص بازگشت 
به توئیتر ابراز بی علاقگی کرده که قبل از اخراج از 
این شبکه اجتماعی در هشتم ژانویه ۲۰۲1، بیش از 
88 میلیون دنبال کننده داشت و به روزانه پیام های 
زیادی را در این شبکه قرار می داد و پس از صدور مجوز 
بازگشت به این شبکه اجتماعی یکصد دنبال کننده برای 
خود جمع آوری کرده است. ترامپ در کنفرانس سالانه 
لاس وگاس بیان داشت: همچنان به پلتفورم جدید 
  )Truth خود موسوم به شبکه اجتماعی حقیقت )
پایبند خواهم بود که در آن بهتر از توئیتر می توانم با 
کاربران تعامل داشته باشم. طبق گزارش هاآرتص، 
شبکه توئیتر به درخواست  این روزنامه صهیونیستی 
برای اظهارنظر در این باره پاسخ نداده است. ترامپ 
سه شنبه هفته گذشته رسما نامزدی خود برای شرکت 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا را اعلام کرد 
و به رغم تعریف و تمجید از ایلان ماسک، ادامه داد که 
توئیتر از مشکل وجود ربات ها، حساب های جعلی رنج 
می برد و مشکلات این شبکه اجتماعی بسیار زیاد است. 
ایلان ماسک، مالک جدید توئیتر، در ماه می  اعلام کرد 
که ممنوعیت فعالیت ترامپ در توئیتر را لغو خواهد 
کرد. حساب کاربری وی پس از حمله سال گذشته به 
ساختمان کنگره آمریکا تعلیق شده بود، زیرا ترامپ به 

دخالت و تحریک حمله کنندگان متهم شده بود. 

دیمیتری مدودف:

»زلنسکی«ازورودبهمذاکراتمیترسد

محمد احمدی: 

سینمادردورهکروناهماینشرایطراتجربهنکرد

کوتــــاه

گفت:  روسیه  سابق  رئیس جمهور    
رئیس جمهور اوکراین به دلیل »ترس از کشته 
شدن« وارد مذاکرات صلح نمی شود. به گزارش 
فارس، »دیمیتری مدودف«، رئیس جمهور 
سابق روسیه و معاون رئیس شورای امنیت 
این کشور بیان داشت، »ولودیمیر زلنسکی«، 
رئیس جمهور اوکراین وارد مذاکرات صلح با 
روسیه نمی شود چون می ترسد کشته شود. 
به نوشته خبرگزاری »آناتولی«، مدودف در 
پستی که در »تلگرام« منتشر کرد نوشت: اکراه 
غرب برای متهم کردن روسیه به دست داشتن 
در حادثه اخیر فرود موشک در لهستان 
»علامت« خستگی اش از دولت اوکراین، 
به ویژه از زلنسکی و »ناله  کردن ها، پول و 
سلاح خواستن ها و تشدید دائمی تنش توسط 
او است«. موشکی که چند روز پیش براساس 
گزارش ها در لهستان در نزدیکی مرز اوکراین 
فرود آمد و دو نفر را کشت، احتمالا از سمت 

اوکراین و با هدف دفع حمله روسیه شلیک 
شده، اما رهبران غرب می گویند حملات 
روسیه عامل اصلی این حادثه است. مدودف 
تاکید کرد: آمریکا، اتحادیه اروپا و ائتلاف ناتو 

خواستار »قطع رابطه نهایی« با روسیه به دلیل 
اینکه چشم انداز شروع جنگ جهانی سوم را در 
پی دارد، نبوده و بنابراین شروع به خواهش از 
زلنسکی برای ورود به مذاکرات صلح با روسیه 

کردند.  به گفته معاون رئیس شورای امنیت 
روسیه، زلنسکی خواستار مذاکرات نیست 
زیرا این کار برای او خطرناک شده و چنانچه 
اراضی تحت کنترل روسیه را به عنوان اراضی 
متعلق به مسکو به رسمیت بشناسد، ارتش و 
»ملی گراهای« اوکراین او را خواهند کشت. 
مدودف پیش از این نیز در پیامی توئیتری 
نوشته بود: حادثه »حمله موشکی« مورد 
ادعای اوکراین در لهستان تنها یک چیز را 
ثابت می کند: جنگ ترکیبی علیه روسیه، 
غرب به جنگ جهانی نزدیک تر می شود. 
پیش تر، نمایندگی دائم روسیه در سازمان 
ملل دخالت مسکو در حادثه برخورد موشک به 
خاک لهستان را تکذیب کرد. عصر چهارشنبه 
هفته قبل رسانه های لهستانی ادعا کردند: 
موشک شلیک شده توسط روسیه به روستایی 
در جنوب این کشور برخورد کرده و براثر آن ۲ 

نفر جان خود را از دست دادند. 

  تجمع »جلیقه  زردها« 
به خشونت کشیده شد

 پلیس در مقابل معترضان در پاریس که به مناسبت 
چهارمین سالروز آغاز اعتراضات جلیقه زردها در فرانسه دست 
به راهیمایی زده بودند، متوسل به شلیک گاز اشک آور شد. 
به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، اعتراضات 
هفتگی جلیقه زردها در فرانسه 1۷ نوامبر سال ۲۰18 میلادی 
در واکنش به وضعیت بد اقتصادی و افزایش قیمت سوخت 
آغاز شد. معترضان روز شنبه در پاریس تجمع کرده و خواستار 
عدالت اجتماعی و مالیاتی، افزایش دستمزدها و حقوق 
بازنشستگان در بحبوحه تورم سرسام آور و همچین کاهش 
قیمت سوخت و کالاهای ضروری شدند.  تصاویر منتشر شده 
در رسانه های اجتماعی نشان می دهد پلیس برای متفرق کردن 
معترضان در پاریس به شلیک گاز اشک آور و استفاده از باتوم 
متوسل شده است. اعتصاب های سراسری هفته گذشته که 
توسط اتحادیه کنفدراسیون سراسری کارگری برگزار شد، 
منجر به اختلال در حمل و نقل در پاریس و برخی دیگر 
از شهرهای بزرگ فرانسه شد. معترضان شامل کارگران 
بخش هایی چون حمل ونقل، آموزش، بهداشت و درمان، انرژی 

و تولید و همچنین طرفداران جنبش جلیقه زردها بودند. 

طالبان خواستار کرسی افغانستان در 
سازمان ملل شد

 به رغم تاکید سازمان ملل بر عدم به رسمیت شناختن 
دولت موقت طالبان، این گروه عدم حضور نماینده خود در 
سازمان ملل را ناعادلانه خوانده است. به گزارش فارس، »سهیل 
شاهین«، نماینده منتخب طالبان برای سازمان ملل در واکنش 
به عدم حضور نماینده دولت موقت طالبان در سازمان ملل را 
ناعادلانه خوانده است. شاهین در توئیتی نوشت: افغانستان 
عضو سابق سازمان ملل بوده و در وضعیت کنونی افغانستان، 
نماینده دولت موقت طالبان در تمام جلسات سازمان ملل و 
نشست ها باید حضور داشته باشد تا حقایق را به دنیا برساند و 
این یک بی انصافی است که تا حالا این صندلی به دولت موقت 
طالبام سپرده نشده است، ما از سازمان ملل می خواهیم که 
صندلی نمایندگی افغانستان در سازمان ملل متحد، را به دولت 
موقت طالبان داده و این بی انصافی را خاتمه یابد. شاهین سال 
گذشته و پس از روی کارآمدن دوباره دولت طالبان در افغانستان 
به عنوان نماینده دائمی افغانستان در سازمان ملل معرفی شد؛ 
اما از سوی این سازمان رد شد. این در حالی است که مجمع 
عمومی سازمان ملل قطع نامه ای را در مورد افغانستان به تصویب 
رسانده است که بر مبنای آن جامعه جهانی دولت موقت طالبان 
را در صورت عدم رعایت حقوق بشر، از جمله حقوق زنان، 
دختران و اقلیت ها، به رسمیت نمی شناسد. 11۶ کشور به این 
قطع نامه رأی مثبت داده اند، درحالی که 1۰ کشور، از جمله 
روسیه و چین به این قطع نامه رأی ممتنع داده و نگرانی هایی 
را مبنی بر »نامتوازن بودن متن« مطرح کرده اند. این قطع نامه 
خواستار احترام کامل به حقوق بشر و مشارکت معنادار زنان در 

تمام عرصه های زندگی شده است. 

  وزیرخارجه یونان اعلام کرد که این کشور برای تحریم 
دولت موقت لیبی در طرابلس با مصر توافق کرده است. 
به گزارش ایسنا، نیکوس دندیاس، وزیرخارجه یونان از 
توافق های ترکیه و دولت لیبی با ریاست عبدالحمید الدبیبه 
انتقاد کرد و گفت: دولت الدبیبه یک دولت موقت است و 
اختیار امضای چنین توافق هایی را ندارد. دیدار من با عقیله 
صالح، رئیس پارلمان طبرق و خلیفه حفتر، فرمانده ارتش 
ملی لیبی به خاطر موضع آنها درباره مخالفت با حضور 
ترکیه در لیبی است. هدف از سفر به بنغازی حفظ روابط 
قوی با شرق لیبی است. وی ادامه داد: دولت موقت طرابلس 
اجازه امضای توافق ها را ندارد. سازمان ملل نیز تأکید کرد 
که طرابلس چنین اجازه ای را ندارد. مصر خواهان هیچ 

گونه تماسی با دولت الدبیبه نیست چراکه دولت الدبیبه 
قدرت را غصب کرده و از منابع لیبی بهره برداری می کند 
و توافق هایی را با ترکیه ای ها امضا می کند. دندیاس بیان 
داشت: محمد المنفی، رئیس شورای ریاستی لیبی از ما 
خواست به طرابلس رفته و با او دیدار کنم. من موافقت 
کردم اما به شرط اینکه تماس های رسمی با دولت موقت 
نداشته باشم. قرار بود با المنفی ملاقات کنم و بروم اما 
حضور نجلاء المنقوش، وزیر خارجه لیبی به این معنا بود 
که به توافقی که کرده ایم احترام گذاشته نشده برای همین 
تصمیم گرفتم از آنجا بروم. یونان با توافقی که دولت الدبیبه 
اکتبر با ترکیه برای استخراج نفت و گاز در دریای مدیترانه 
امضا کرد، مخالفت کرد. وزیر خارجه یونان گفت: این توافق 

با اصول سازمان ملل مغایرت دارد. دوره حکمرانی دولت 
الدبیبه به پایان رسیده و این دولت نماینده ملت لیبی 
نیست. بحران سیاسی در لیبی به دلیل اختلاف نظر دو 
دولت رو به افزایش است؛ دولت اول به ریاست فتحی باشاغا 
که مارس گذشته از پارلمان طبرق رأی اعتماد گرفت و 
دومی دولت وحدت ملی به ریاست عبد الحمید الدبیبه که 
بیش از یک سال قبل در نتیجه توافق های سیاسی با نظارت 
سازمان ملل تشکیل شد اما با وجود پایان یافتن دوره اش، 
از تحویل قدرت به دولت تعیین شده از سوی پارلمان لیبی 
)دولت باشاغا( سر باز می زند و تاکید دارد که قدرت را تنها 
به دولتی که یک پارلمان منتخب آن را تعیین کند، تحویل 

خواهد داد. 

 توافق یونان و مصر برای تحریم دولت موقت لیبی 

  رئیس جمهور صربستان اعلام کرد: 
غرب می تواند بر تضمین امنیت صرب های 
ساکن در منطقه کوزوو تاثیرگذار باشد. به 
گزارش مهر به نقل از پایگاه اینتل ریپابلیک، 
از  حمایت  از  صربستان  رئیس جمهور 
شهروندان این کشور در کوزوو خبر داد. 
»الکساندر ووچیچ« رئیس جمهور صربستان 

گفت: صربستان در صورت بروز درگیری 
مسلحانه، از شهروندان خود در شمال 
کوزوو حمایت خواهد کرد. رئیس جمهور 
صربستان در ادامه اظهارات خود تاکید کرد 
که ثبات در اوضاع و همچنین تضمین امنیت 
صرب های ساکن در قلمرو کوزوو، تنها به 
تمایل غرب برای تأثیرگذاری بر صلح بستگی 

خواهد داشت. تنش بین صربستان و کوزوو 
پس از اجرای قانون جدید کوزوو درباره 
رفت وآمد وسایل نقلیه با پلاک صربستان 
و اعمال محدودیت بر آنها تشدید شد. بعداز 
درخواست سفارت آمریکا، مقامات منطقه 
کوزوو اعلام کردند قانون ممنوعیت ورود 
افراد با پلاک ها و اسناد صربستانی به کوزوو 

تا یکماه به تعویق افتاده است. مقامات کوزوو 
پیش از این اعلام کرده بودند که این قانون از 
اول ماه آگوست اجرایی می شود. لازم به ذکر 
است که کوزوو که عمدتا آلبانیایی ها ساکن 
آن هستند، در سال 1۹۹۹ از صربستان جدا 
شد و در سال ۲۰۰8 استقلال خود را اعلام 
کرد. آمریکا، بریتانیا، فرانسه، آلمان و ترکیه، 
و برخی کشورهای دیگر استقلال کوزوو را به 
رسمیت شناخته اند، اما صربستان، همچنان 
کوزوو را استانی خودمختار و تحت حاکمیت 

خود می داند. 

 صربستان: 

ازامنیتشهروندانصربدرکوزووحمایتمیکنیم

 چند روز پیش و در حاشیه جلسه شورای 
عالی سینما، محمد خزاعی و پیمان جبلی توافق 
کردند تا در گام نخست، تیزر ۵ فیلم »بخارست«، 
»بام بالا«، »لوپتو«، »بیرو« و »طبقه یک ونیم« 
از شبکه های مختلف تلویزیون پخش شود، 
اما باید دید این روند چگونه محقق می شود تا 
روند پخش تیزر در تلویزیون، شکل مطلوبی 
داشته باشد. به گزارش ایرنا، این توافق، یک اتفاق 
خوب بود که سال هاست به عنوان مطالبه ای 
جدی از طرف جامعه سینمایی مطرح شده اما 
هیچ وقت به شکلی حرفه ای به انجام نرسیده است. 
به همین جهت، خبر یک توافق صرف بر روی 
پخش تیزرهای سینمایی در تلویزیون، به تنهایی 
شادی بخش و موثر نیست. در همین زمینه، باید 
تعداد تیزرها مشخص شود چون طی چند سال 
اخیر، مواردی بوده که تلویزیون تنها ۵ تیزر به 
فیلم ها اختصاص داده که بیشتر به یک شوخی 

شبیه بوده است. در برخی موارد هم از سینماگران 
درخواست هزینه شده که این مورد اگرچه خیلی 
پائین تر از موارد معمول پخش تیزر در رسانه ملی 
بوده اما بازهم برای سینماگران مقدور نبوده و 
به همین جهت، عطای پخش این تیزرها را به 
لقایش بخشیدند. در برخی موارد نیز تلویزیون، 
بر روی تیزرها، ممیزی هایی اعمال می کرد که 
این سخت گیری نیز اجازه نداد تا روند پخش 
تیزر در تلویزیون، شکل مطلوبی داشته باشد. این 
موارد سبب شد تا اعتماد سینماگران به حمایت 
تلویزیون، خدشه دار شود و به همین دلیل وقتی 
خبر توافق رئیس سازمان سینمایی با مدیریت 
صداوسیما منتشر شد، آن استقبالی که همه 
انتظارش را داشتند، به عمل نیامد و فعلا همه در 
این فکر هستند که تلویزیون قرار است به شیوه 
گذشته به کمک سینما بیاید. البته تلویزیون 
یک بار در اواسط دهه ۹۰ که پخش تیزرهای 

سینمایی از شبکه های ماهواره ای اوج گرفته 
بود، وارد عمل شد و اتفاق خیلی خوبی را رقم زد. 
اکنون که وضعیت استقبال از فیلم ها به مراتب 
بدتر از اواسط دهه ۹۰ هست، این کمک تلویزیون 
باید گسترده تر از آن چیزی باشد که در آن زمان 
انجام شد. حالا یک امیدواری خیلی خوبی وجود 
دارد و آن، شخص پیمان جبلی و روحیه رسانه ای 
ایشان است. جبلی پیش از اینکه رئیس سازمان 
صداوسیما باشد، یک خبرنگار است و اصالتی 
ژورنالیستی دارد. همین عامل سبب شده تا 
امیدواری زیادی به این توافق وجود داشته باشد. 
این توافق نشان می دهد آقای پیمان جبلی 
در اولین توافق رسمی و مهمی که با مدیریت 
سینمایی دولت جدید بسته، تا چه اندازه ثابت قدم 
و جدی است. باید تا چند روز منتظر بود تا بتوان 
به شکل روشنی به ابعاد این توافق و زمینه های 

اجرایی آن پرداخت.

آیا جعبه جادویی به پرده نقره ای کمک می کند؟


